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Inleiding 
De gespreksleider opent het consultatiegesprek over de Consultatienotitie Herijking Sportbeleid. 
om 21.30 uur. Op 11 september heeft een eerste consultatiegesprek over dit onderwerp 
plaatsgevonden. Vertegenwoordigers van verschillende sportverenigingen hebben die avond 
ingesproken. Dit was een beeldvormend gesprek. Vanavond vindt een oordeelsvormend gesprek 
plaats. Het college wil het sportbeleid herijken aan de hand van de volgende thema 's:

1.  Sport- en beweegdeelname

2.  Inclusief sporten en bewegen

3.  Sportverenigingen

4.  Sportaccommodaties

5.  Sport in de openbare ruimte

6.  Breedtesport, talentontwikkeling en topsport

Bij elk thema heeft het college uitgangspunten geformuleerd. Aan de raad wordt gevraagd of deze 
zich kan vinden in de uitgangspunten en of er nog andere uitgangspunten moeten worden 
meegenomen bij de herijking van het sportbeleid. Per thema gaan de fractievertegenwoordigers in 
gesprek met de portefeuillehouder. Zij geven hun opinie en de bijbehorende uitgangspunten.

 
Gesprek met portefeuillehouder  
De gespreksleider inventariseert de thema’s 
 
1.  Sport- en beweegdeelname 
D66 mist in de rapporten van de verenigingsmonitor sommige doelgroepen, zoals kinderen, 
jongeren en ouderen. Spreker vindt deze informatie belangrijk voor beleidsvorming.

Wethouder Eleveld is van mening dat er voor meer informatie geen nieuw onderzoek nodig is. 
Spreker geeft aan dat er voor de genoemde groepen aandacht is. Sport en vitaliteit zijn voor de 
hele samenleving van belang. Op verzoek van de raad zal aanvullend gekeken naar bestaande 
gegevens van de verenigingen. De verenigingen hebben een beeld van doelgroepen.



D66 geeft aan dat met een nulmeting de effectiviteit van beleid beter getoetst kan worden. 

Wethouder Eleveld antwoord dat er al veel bijgehouden wordt. Ook in het sportakkoord wordt 
hierna verwezen. Spreker gaat na welke informatie al voorhanden is en of deze data geschikt zijn 
als nulmeting. Spreker komt hierop terug.

GroenLinks vindt het met het oog op uitsluiting belangrijk doelgroepen voor beleidsvorming nader 
te specificeren. 

Wethouder Eleveld antwoord dat het geenszins de bedoeling is om groepen uit te sluiten. Spreker 
benadrukt het belang om alle kinderen zo vroeg mogelijk kennis te laten maken met sport. 

GroenLinks vervolgt het betoog over uitsluiting. Spreker stelt dat hij zichzelf niet terugziet in het 
rapport en vraagt of hij dan wel onderdeel is van het beleid. Spreker refereert daarbij aan dansen 
en denksport.

Wethouder Eleveld onderstreept nogmaals het belang van inclusie.

VVD vraagt of de informatie uit andere rapporten en de gegevens die mogelijk al bij de 
verenigingen voor handen zijn ook gekwantificeerd kunnen worden om zodoende meer inzicht te 
krijgen in de doelgroepen. Spreker is benieuwd naar de wijze van onderzoek. 

Wethouder Eleveld zegt toe dat de informatie die er is zal worden gedeeld, met daarbij ook de 
bronnen en de onderzoeksmethode. Spreker geeft aan dat als er daarna nog behoefte is aan meer 
informatie de raad hiervoor een opdracht kan geven.

2.  Inclusief sporten en bewegen

ChristenUnie vraagt om een nadere toelichting op de groepen die drempels ervaren.

Wethouder Eleveld antwoord dat de groep die drempels ervaart om te gaan sporten zeer breed is.

Wageningen Connect vraagt of de doelstellingen concreet in cijfers kunnen worden weergegeven.

Wethouder Eleveld stelt dat als er behoefte is aan meer concretere doelen de raad hiervoor een 
formulering kan geven. Spreker geeft aan dat er al vrij concrete doelstellingen zijn gesteld voor 
jongeren en ouderen.

D66 stelt dat het goed is om eerst te wachten op de cijfermatige input die door het college is 
toegezegd voor de verdere behandeling van meetbare doelstellingen.

ChristenUnie vraagt naar een concreet voorbeeld om de drempel van betaalbaarheid te verlagen.

Wethouder Eleveld wijst in dit verband op het Ik Doe Mee fonds. In dit fonds zitten maatregelen 
voor het kunnen meedoen aan sportfaciliteiten.

GroenLinks mist in het plan concrete aandacht voor diversiteit, inclusie en gelijkwaardigheid.

Wethouder Eleveld geeft desgevraagd een paar concrete voorbeelden van de activiteiten van de 
voetbalclub en de roeivereniging voor inclusie van mensen met een beperking en vluchtelingen. 
Spreker zegt dat de raad aanvullende suggesties voor dit onderwerp kan doen.

GroenLinks pleit voor een beloningsstructuur voor het stimuleren van inclusie en antidiscriminatie 
maatregelen. Spreker oppert ook het aanbieden van andere talen in het sportleven.

Wethouder Eleveld neemt dit punt mee. Spreker wijst voor nieuwe ontwikkelingen in het 
sportbeleid op de beperkingen als gevolg van een tekort aan vrijwilligers. 

3.  Sportverenigingen

Connect Wageningen is van mening dat er in de startnotitie vooral gekeken wordt naar bestaande 
sportverenigingen. Spreker vraagt aandacht voor nieuwe verenigingen en sporten. Als voorbeeld 
wordt padel genoemd. Gelet op het accommodatiebeleid zijn de mogelijkheden hiervoor beperkt.

Wethouder Eleveld onderschrijft dat het accommodatiebeleid redelijk dichtgetimmerd is. Het is aan 
inwoners zelf om verenigingen op te richten, maar meer flexibiliteit in het accommodatiebeleid is 
wenselijk. Spreker wijst op het al zeer brede verenigingsaanbod.



CDA ervaart dat er op het gebied van capaciteit in de accommodaties tussen de verenigingen al 
samengewerkt wordt. Spreker is benieuwd of de sportraad bij problemen tussen verenigingen een 
rol kan spelen. Bij voorkeur met meer beslisbevoegdheid.

Wethouder Eleveld stelt dat dit complex is. Allereerst vertegenwoordigt de sportraad meerdere 
verenigingen. Verder is het een uitvoerende instantie. Spreker onderkent de noodzaak om op het 
punt van capaciteit vanuit de gemeente meer regie te voeren. Geconstateerd wordt dat het 
capaciteitsprobleem breder speelt dan alleen op de Zoom. In de sportnota staat dat de huidige 
systematiek voor verdeling van sportaccommodaties tegen het licht wordt gehouden. Hier zou de 
gemeente een rol in kunnen spelen, maar bijvoorbeeld ook een derde partij, zoals sportservice in 
Ede.

ChristenUnie is benieuwd of het college een begeleidende rol voor ogen heeft voor het oplossen 
van het tekort aan vrijwilligers.

Wethouder Eleveld geeft aan dat mogelijkheden van de gemeente om dit probleem op te lossen 
beperkt zijn. Samenwerking van sportverenigingen aan dit probleem zou een optie kunnen zijn. 
Spreker stelt dat de gemeente hier een adviserende rol in heeft en wijst op de vrijwilligerscentrale 
en subsidiemogelijkheden.

Wageningen Connect doet de suggestie dat met technische hulpmiddelen capaciteit en planning 
van schaarse vrijwilligers gecentraliseerd kan worden.

Wethouder Eleveld antwoord dat het in de sportnota in beginsel gaat over de doelstellingen. Het 
realiseren daarvan komt later aan bod. Landelijk zijn er op dit gebied al faciliteiten waar mogelijk 
gebruik van kan worden gemaakt.

GroenLinks pleit voor een meer proactieve rol van de gemeente ter bevordering van sport en 
bewegen. Stimulering zou verder meer op basis van belonen en straffen dienen te gebeuren.

Wethouder Eleveld stelt dat als de fractie dat wenst, het vervolgens aan de raad is om hier 
concrete suggesties voor te doen. Spreker is van mening dat het ver gaat om met belonen en 
straffen te gaan werken in het verenigingsleven. Uiteindelijk is dit een politieke keuze.

4.a Sportaccommodaties binnensport

ChristenUnie maakt een punt van orde en stelt voor om eerst binnensport te behandelen en daarna
buitensport.

Gespreksleider constateert dat deze suggestie gesteund wordt.

ChristenUnie stelt 4.1 a aan de orde. Spreker zegt dat als gevolg van de piekbelasting op de 
bekende uren er weinig ruimte is voor optimalisatie van het gebruik van de accommodaties. 

Wethouder Eleveld is bekend met de piekbelasting aan het einde van de middag en in de avond, 
maar meent op basis van onderzoek toch nog enige optimalisatie te kunnen realiseren. Spreker 
doet voor de capaciteit van binnensport de suggestie van een blaashal. Voor andere uitbreidingen 
is geen budget. Bovendien is het bijbehorende ruimte aspect ingewikkeld. Spreker zegt dat het ook 
iets vraagt van de verenigingen. Mensen kunnen niet allemaal op het meest geliefde tijdstip tegelijk
sporten. Accommodaties die maar een paar uur per dag gebruikt worden zijn relatief kostbaar. 
Spreker zegt dat uitbreiding van de faciliteiten een politieke keuze is, maar volgens het college is 
dit vooralsnog geen realistische optie.

D66 zegt dat er bij verenigingen ernstig wordt getwijfeld aan mogelijkheden tot verdere 
optimalisatie. Sprekers ziet de blaashal graag gerealiseerd worden en wijst op goede 
ontwikkelingen in die richting.

Stadspartij refereert aan de inspraakronde van twee weken geleden. Hierin werd door verenigingen
duidelijk gesteld dat de druk te hoog is en er actie moet worden ondernomen. Ook voor wat betreft 
een accommodatie voor denksport.

Wethouder Eleveld antwoordt dat er voor wat betreft de blaashal actie ondernomen wordt. Voor 
andere initiatieven en vragen is op korte termijn geen ruimte. Met de sportnota wil de gemeente 
hiervoor wel meer regie gaan pakken. Spreker stelt dat het belangrijk is realistisch te blijven in de 
verwachtingen. Momenteel werkt er 0,5 fte op sportbeleid. In het verleden heeft sportbeleid te 
weinig aandacht gekregen. Spreker geeft aan hier met de nieuwe sportnota veranderingen in aan 
te willen brengen. Niet alles kan tegelijk dus is het ook aan de raad om daar prioritering in aan te 
geven.



PvdA gaat in op punt 4.1. Het onderwijs kampt ook met accommodatie problemen voor gymzalen. 
Niet alle scholen kunnen de beoogde tijd voor lichamelijke opvoeding invullen. Dit heeft zowel met 
afstand als met beschikbaarheid van accommodaties te maken. Spreker doet de suggestie om weer
te gaan schoolzwemmen. Zodoende krijgen de kinderen in de gemeente weer de mogelijkheid om 
hun zwemdiploma te halen en wordt tijd bespaard bij andere accommodaties.

Wageningen Connect vraagt om na te gaan of sportfaciliteiten van bedrijven na werktijd benut 
kunnen worden door verenigingen.

Wethouder Eleveld neemt dit punt mee. Spreker doet in dit verband de suggestie om voor 
denksport te kijken naar scholen die in de avond leeg staan.

D66 wijst op een motie over het urgenter maken van een nieuwe gymzaal die niet in lijn ligt met de
sportnota.

Wethouder Edeveld antwoordt dat als er een nieuwe gymzaal moet komen daar door de raad 
budget voor vrijgemaakt moet worden. Spreker stelt dat mede gelet op het onderzoek een nieuwe 
gymzaal niet het meest urgent is.

D66 stelt dat deze politieke keuze twee maanden geleden met een breed gesteunde motie is 
gemaakt. Spreker vraagt de motie mee te nemen in de sportnota.

Wethouder Eleveld meldt dat er over vervoer van scholen en gymzalen geen klachten zijn. Reistijd 
voor het behalen van normen voor lichamelijke opvoeding is soms wel een obstakel.

VVD vraagt of er nu sprake is van een toezegging op de motie voor een gymzaal.

Wethouder Eleveld antwoord dat hiervoor geen amendement op de kadernota is ingediend. Spreker
zegt dat de kadernota de basis is geweest voor de begroting. Zonder budgettaire onderbouwing in 
de begroting kan geen toezegging worden geven. 

De gespreksleider geeft aan dat de motie bij de begroting thuishoort en vervolgt de vergadering 
over de uitgangspunten.

PvdA merkt op dat er in principe voldoende plaats is voor bewegingsonderwijs. Ook scholen die het 
verst verwijderd zijn van de locaties voldoen aan het halen van de norm voor dit onderwijs. Spreker 
is van mening dat de knelpunten niet in de capaciteit zitten.

4.b Sportaccommodaties buitensport

VVD wijst op de problemen op de Zoom die in de nota minder terugkomen. Spreker vraagt wat de 
tijdlijn voor de oplossingen is.

Wethouder Eleveld antwoordt dat het in deze consultatie in eerste instantie om de uitgangspunten 
gaat. Als de raad de uitgangspunten steunt wil het college de problemen op de Zoom gaan 
aanpakken. Spreker wil hier in het najaar mee van start gaan en hoopt voor het einde van dit jaar 
tot een oplossing te komen. Dit is mede afhankelijk van de constructieve houding van 
belanghebbenden. Spreker zegt toe hier voor het einde van het jaar met de verenigingen tot een 
besluit over te komen. Spreker geeft desgevraagd aan dat er in de nota ook wordt ingegaan op het 
belang van een langetermijnvisie.

CDA informeert de wethouder dat er één partij is die in de consultatiegesprekken voor een 
oplossing voor de zoom niet op komt dagen. 

Wethouder Eleveld antwoordt dat dwangmaatregelen van de gemeente voor een dergelijke 
opstelling beperkt zijn, maar gaat dit uitzoeken.

VVD stelt dat de constructieve overlegconstructie al diverse malen is geprobeerd. 

Wethouder Eleveld stelt dat nieuwe gesprekken op basis van cijfers uit een nieuw rapport kunnen 
worden gevoerd. Dit maakt de situatie anders. Verder ligt er voor de gesprekken nu een sportnota 
en zijn er meer verenigingen betrokken bij het overleg.

VVD vraagt of de wethouder van de raad gelet op het mandaat van het college nog behoefte heeft 
aan ondersteuning voor dit probleem. 

Wethouder Eleveld stelt dat vooralsnog duidelijk is wat de oplossing zou moeten zijn. Spreker geeft 
aan mogelijk bij de raad terug te komen voor bijvoorbeeld consequenties of middelen. 



D66 acht het gelet op de toezegging van de wethouder raadzaam de ontwikkelingen tot medio 
december af te wachten. Nieuwe zaken agenderen zou bovendien vertragend werken.

Wethouder Eleveld vraagt de raad een oplossingsrichting aan te geven.

Stadspartij zegt refererend aan punt 2.a, dat er gewerkt wordt aan een beheerconstructie. De vraag
is wat er beheerd gaat worden.

Wethouder Eleveld antwoord dat het gaat om de verdeling van ruimte. In de beheerconstructie 
moet aandacht komen voor nieuwe verenigingen die te weinig faciliteiten hebben.

Stadspartij vraagt wat dit voor gevolgen heeft voor twee voetbalverenigingen die de accommodatie
in eigen beheer hebben.

Wethouder Eleveld geeft aan dat de beheerconstructie voor deze situaties moeilijker is.

Stadspartij stelt dat de meeste verenigingen de accommodatie in eigen beheer hebben.

Wethouder Eleveld antwoord dat de accommodaties en de velden van de gemeente zijn.

Stadspartij is benieuwd naar de inhoud van de beheerconstructie.

Wethouder Eleveld antwoord dat de beheerconstructie tot doel heeft tot een betere verdeling van 
de capaciteit te komen. Spreker geeft aan dat dit een verzoek van de raad is.

Stadspartij geeft aan dit doel van de beheerconstructie te ondersteunen.

ChristenUnie gaat in op de plannen om een aantal kunstgrasvelden te vervangen door kurk-infill. 
Over kosten, onderhoud en kwaliteit op lange termijn zijn nog vragen. Spreker zegt dat 
verenigingen aan kurk-infill veel voorwaarden hebben gesteld en is benieuwd welke afspraken 
hierover zijn gemaakt. Met name voor wat betreft de risico's.

Wethouder Eleveld zegt dat er over de kurk-infill velden veel discussie is geweest. Het kan zijn dat 
deze velden eerder vervangen moeten worden of meer onderhoud vragen. Spreker stelt dat het 
beleid voor de velden toch duurzaam moet worden. Van de 5 bestaande alternatieven is kurk-infill 
de beste optie. Uiteraard wordt er gekeken naar de ontwikkeling van nieuwe alternatieven. Spreker 
zegt dit toe.

5. Sport in de openbare ruimte

D66 vindt de aandacht voor sport in de openbare ruimte in de nota te beperkt. De onderzoeksvraag
uit de startnotitie van 1,5 jaar geleden heeft niet tot concrete antwoorden geleid. Zelfs niet voor de 
makkelijk en goedkoop te realiseren punten. Spreker verzoekt om een herijking van dit beleidspunt.
Eenvoudig te realiseren acties dienen geïdentificeerd te worden om vervolgens te worden 
uitgevoerd.

Wethouder Eleveld stelt dat het opnemen van dit uitgangspunt in de startnota de eerste stap is in 
het beleid voor de openbare ruimte. Eenvoudig te realiseren plannen ziet zij graag tegemoet.

D66 zegt dat bewegen in de openbare ruimte niet alleen voor de centrumwijken op de agenda moet
staan. Spreker doet de suggestie voor afstandsmarkeringen voor intervaltrainingen op de dijk en 
het plaatsen van waterkraantjes op plekken waar veel gesport wordt. Verder is verlichting 
belangrijk om 's avonds veilig te sporten. Beperking van de maximumsnelheid voor autoverkeer 
verhoogt deze factor.

GroenLinks vraagt om kindvriendelijke speelplekken in het centrum.

De gespreksleider stelt voor aanvullende suggesties via de mail te delen.

6.a Breedtesport, talentontwikkeling en topsport

De gespreksleider constateert dat er over dit onderwerp geen vragen zijn.

Afronding gesprek



De gespreksleider vraagt of er nog aanvullende zaken zijn die de raad mee wil geven. Spreker 
constateert dat dit niet het geval is en benoemd een technisch aspect van onderzoek naar 
doelgroepen met aantallen en doelstellingen. Spreker somt de toezeggingen op.

De wethouder zegt toe dat ze alles op alles zet om voor het einde van het jaar in overleg met de 
sportverenigingen op de Zoom een oplossing voor de korte termijn te hebben. Het gaat daarbij om 
de oplossingsrichting zoals weergegeven in de consultatienotitie. Ze geeft daarbij aan dat het voor 
de verenigingen consequenties kan hebben als ze niet meewerken.

De wethouder zegt toe dat ze goed in de gaten houdt of er betere alternatieven dan kurk-infill 
beschikbaar komen.

De wethouder zegt toe snel met de opblaashal aan de slag te gaan. 

De gespreksleider sluit het consultatiegesprek om 23:00 uur.


